
Referat af ordinær generalforsamling i Lambda - LGBTQ+ på Fyn

Lørdag, den 25. februar 2023 kl. 13-16 i Lambdas lokaler, Brogade 3, 5000 Odense C

1. Valg af dirigent, referent og stemmetællere

29 fremmødte stemmeberettede medlemmer til generalforsamlingen.

Dirigent: Bjarne Brøndgaard

Referent: Mette Eis-Hansen

Stemmetællere: Punktet udgår, idet afstemning foregår elektronisk via Slido.

Dirigent konkluderer, at generalforsamlingen er rettidigt indkaldt ifølge vedtægterne.

2. Beretning til godkendelse

Forperson Martin Knudsen fremlægger årets beretning. Denne er skriftligt udsendt til foreningens

medlemmer samtidigt med dagsordenen til generalforsamlingen.

Forespørgsel om foreningen har planer om at udgive eksempelvis undervisningsmateriale til skolerne for at

give noget tilbage til Odense Kommune. Der er ikke planer om udvikling heraf, men foreningen, i form af

skolegruppen, yder gratis oplæg på skolerne. Desuden fortæller Martin Knudsen, at meget materiale på

nuværende tidspunkt er udviklet eksempelvis af LGBTQ+Danmark. Ligeledes opfordres til, at foreningen

f.eks. afholder webinarer til f.eks. forældre til nye i miljøet.

Beretningen godkendt af generalforsamlingen.

Bilag: Se indkaldelse til generalforsamlingen

3. Strategi 2023 - kort gennemgang

Strategiplanen ligger tilgængeligt på foreningens hjemmeside.

Esben Jensen fra bestyrelsen fremlægger arbejdet med strategiplanen, og hvordan denne kontinuerligt

revideres på forskellige punkter indenfor eksempelvis:

● Oplysning om LGBTQ+begreber

● Kortlægning af behov og ønsker ift. LGBTQ+personer

● Faglig opkvalificering af frivillige

● Udvikling af forskellige typer arrangementer både lokalt og internationalt

● Udvikling af PR-materiale generelt

● Fokus på fundraising

● Miljø- og bæredygtighedspolitik ift. fokus på mindskning af CO2-aftryk

Forespørgsel om, hvordan strategiplanen kommer til at involvere medlemmerne f.eks. via forskellige

arbejdsgrupper. I den forbindelse ønskes mulighed for at kunne byde ind med forslag mv. i relation til de

forskellige udviklingspunkter. Bestyrelsen oplyser, at strategiplanen, som udgangspunkt, er et planlægnings-



og arbejdsværktøj for bestyrelsen. Bestyrelsen vil gerne involvere medlemmerne ift. udvikling fremadrettet,

men pointerer, at grupperne i foreningen involveres undervejs i processerne.

Bestyrelsen opfordrer til, at medlemmerne kommer med forslag til, hvordan foreningen kan være mere

bæredygtig ift. eksempelvis daglig drift af lokalerne samt indkøb af materialer og sortiment i baren mv.

Der opfordres til, at foreningen også har fokus på, hvordan leverandører lever op til

bæredygtighedsprincipper.

Bilag: Se foreningens hjemmeside for strategiplan

4. Foreningens regnskab til godkendelse

Kasserer Esben Jensen fremlægger årets regnskab 2022. Dette er skriftligt udsendt til foreningens

medlemmer samtidigt med dagsordenen til generalforsamlingen.

Overordnet afspejler årets regnskab, at der igen er mere aktivitet i foreningen efter perioder med

nedlukning mv. under Coronapandemien.

Der har været godt overskud på fester og andre arrangementer, hvorfor midler herfra anvendes til

finansiering af forskellige aktiviteter mv. i forbindelse afholdelse af fremtidige fester o.lign. Derudover har

foreningen investeret i renovering af kontor- og mødelokaler samt anskaffelser i forbindelse hermed.

Fremadrettet vil foreningen have fokus på ikke at have for store beholdninger af kontanter liggende. Denne

problematik er på nuværende tidspunkt afklaret.

Revisorernes opfordring til foreningen er, at bestyrelsen fremadrettet også har fokus på ikke at anvende

hele overskuddet på aktiviteter mv. Dette skal ses ud fra ønske om, at foreningen også skal kunne modsvare

uforudsete udgifter eller nedgang i indtægter i en periode.

Regnskabet godkendt af generalforsamlingen.

Bilag: Se indkaldelse til generalforsamlingen

5. Indkomne forslag

Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer

Ændring af §19 - Ændres til:

Bestyrelsen kan oprette en Daglig Ledelse, der skal forestå den daglige drift af foreningens værested.

Stk.1.

Daglig Ledelse ledes af minimum et bestyrelsesmedlem, som bestyrelsen selv udpeger. Det tilstræbes dog at

Daglig Ledelse ledes af to bestyrelsesmedlemmer, og ikke af flere end to bestyrelsesmedlemmer.

Stk.2.

De af bestyrelsen udpegede medlemmer af Daglig Ledelse kan efter behov supplere personkredsen i Daglig

Ledelse med yderligere frivillige.

Stk.3.

Alle økonomiske beslutninger i Daglig Ledelse skal godkendes af de af bestyrelsen udpegede medlemmer.

Stk.4.



Kassereren kan ikke indgå i Daglig Ledelse.

Stk.5.

Ordinære og løbende udgifter til den daglige drift er undtaget fra investeringsloftet fastsat i § 18, stk. 2.

Forslaget vedtaget.

Ændring af §31 - Ændres til:

Stk.1.

Medlemskontingentets størrelse fastsættes på generalforsamlingen efter indstilling fra bestyrelsen.

Stk.2.

Medlemskontingentet opkræves for et år ad gangen. Medlemmet kan ved henvendelse til Lambda

anmode om halvårligt medlemskontingent.

Stk.3.

Ethvert medlem kan få udskrevet et medlemskort ved henvendelse til Lambda, som vil kunne afhentes i

foreningens lokaler, medmindre medlemskortet er baseret på en elektronisk løsning

Formulering korrigeret:

Stk.3.

Ethvert medlem kan få udskrevet et medlemskort ved henvendelse til Lambda, som vil kunne afhentes i

foreningens lokaler. Medlemskortet kan være baseret på en elektronisk løsning

Forslaget vedtaget.

Ændring af §6 - Ændres til:

Foreningens budget og fastsættelse af kontingent til godkendelse

Forslaget vedtaget.

Bestyrelsen ønsker at hæve medlemskontingenterne og differentiere prismæssigt mellem hel- og halvårlige

kontingentindbetalinger. Dette begrundes i stigende udgifter samt ønsker om reduktion i administration

forbundet hermed.

Medlemstype Helårligt Halvårligt
Alm. medlemsskab 480,-kr. 250,-kr.
Studerende / pensionist 380,-kr. 200,-kr.
Unge under 18 år 180,-kr 100,-kr.
Frivillig kontingent 80,-kr.

Forespørgsel om, hvorfor bestyrelsen vil hæve kontingentet, når der har været stigende overskud i

foreningen. Begrundelsen fra bestyrelsen er, at kontingentet ikke har været justeret gennem flere år og

udgifter generelt er stigende.

Elektronisk afstemning: Forslaget godkendes med 83% stemmer for, 10% blanke stemmer og 7% stemmer

imod.



6. Foreningens budget til godkendelse

Kasserer Esben Jensen fremlægger årets budget 2023. Dette er skriftligt udsendt til foreningens medlemmer

i forbindelse med regnskabet samtidigt med dagsordenen til generalforsamlingen.

Overordnet fremskrives budgettet i relation til niveauet for udgifter og indtægter i regnskabet for 2022 samt

i overensstemmelse med indsatsområderne i strategiplanen.

Der forventes fortsat udgifter forbundet med renovering af lokalerne samt til nyanskaffelser.

Der afsættes midler til MIX Odense, idet foreningen satser på, at filmfestivallen kommer i gang igen, selv om

den ikke blev afholdt i 2022.

Budgettet godkendt af generalforsamlingen.

Bilag: Se indkaldelse til generalforsamlingen

7. Valg af forperson

Forperson: Martin Knudsen ønsker genvalg. Ingen øvrige kandidater.

Elektronisk afstemning: Martin Knudsen genvalgt med 97% stemmer for.

8. Valg af kasserer

Kasserer: Esben Jensen ønsker genvalg. Ingen øvrige kandidater.

Elektronisk afstemning: Esben Jensen genvalgt med 97% stemmer for.

9. Valg af øvrig bestyrelse

Øvrige bestyrelsesmedlemmer:

Jess Lindholm: Genopstiller.

Elektronisk afstemning: Jess Lindholm valgt med 97%

Patrick Hyyryläinen: Opstiller.

Elektronisk afstemning: Patrick Hyyryläinen valgt med 97%

Niklas Frandsen: Opstiller.

Elektronisk afstemning: Niklas Frandsen valgt med 87%

10. Valg af to revisorer + evt suppleanter til økonomisk og kritisk revision

Revisorer: Bjarne Brøndgaard og Søren Skrøder genopstiller som revisorer

Revisorsuppleant: Thorleif Johannesen opstiller som revisor



Elektronisk afstemning: Bjarne Brøndgaard valgt med 93%

Elektronisk afstemning: Søren Skrøder valgt med 87%

Elektronisk afstemning: Thorleif Johannesen valgt med 13%

Valgresultat:

Revisorerne Bjarne Brøndgaard og Søren Skrøder genvalgt

Revisorsuppleant Thorleif Johannesen genvalgt

11. Eventuelt

Forespørgsel vedr. tidshorisont for indføring af elektronisk medlemskort. Bestyrelsen arbejder med

projektet, men der er stadig nogle tekniske udfordringer, inden at det kan komme til at fungere.

Gruppen Aura er støttet af LGBTQ+Danmark. Netværket er landsdækkende og for unge under 18 år. Lokal

gruppe mødes i Lambdas lokaler.

Odense, den 25./2.-2023

Referent:

Mette Eis-Hansen


